
Kommunalt oppgavefellesskap 

Helseplattformen



Kort historikk – kommunalt samarbeid

Kommuneadvokaten

• Kommunestyrets vedtak i sak 20/2022:
• Levanger kommune slutter seg til forelagte tjenesteavtale og kommunedirektør gis fullmakt til å 

underskrive avtalen. 
Kommunedirektøren gis fullmakt til å forhandle om og inngå kommunal samarbeidsavtale.

• Høsten 2021 – Samarbeidsrådet anmodet Trondheim kommune om å koordinere kommunene 
knyttet til forvaltning og videreutvikling av HP.
Arbeid ble etterhvert satt på vent;
• få kommuner var klare for tiltredelse
• Kunne finansiere et foreløpig samarbeid med personalressursene de deltakende kommunene 

la inn, samt prosjekt- og skjønnsmidler. 

• Høsten 2022 – Samarbeidsrådet vedtok å starte opp arbeidet med kommunal samarbeidsavtale
• Desember 2022 – opprettet en arbeidsgruppe med vedtatt mandat

• Utkast til avtale sendt ut til alle kommuner våren 2023, også til de som ikke hadde tatt i bruk 
løsningen 
SR mai 2023: Forslaget til avtale ble for prematurt for mange kommuner

• Arbeidet startet opp igjen våren 2024 – tydelig hvilke kommuner som kom til å ta i bruk løsningen 
• Lagt til grunn at kostnadene må fordeles mellom de 34 deltakende kommunene



Arbeidsgruppen 2022-2024

Kommuneadvokaten

Arbeidsgruppen har i sluttfasen av arbeidet bestått av følgende personer - utpekt av samarbeidsrådet:

1. Kjersti Forbord Jensås - kommunedirektør Røros kommune

2. Per Sverre Ersvik - kommunedirektør Hustadvika kommune 

3. Ingrid Juberg Moe - kommuneadvokat Levanger/Verdal kommuner 

4. Guri Helen Hasund Reiten - kommuneadvokat Ålesund kommune 

5. Lars Marius Heggberget - kommuneadvokat Trondheim kommune 

6. Åsa Kornelia Sveine - advokat Trondheim kommune 

7. Line Kristoffersen - faglig leder HP Trondheim kommune

8. Marte Walstad - faglig leder HP Trondheim kommune

9. Ola Skorstad - rådgiver HP Trondheim kommune

10. Ingar B Sandvik - koordinator for arbeidet, Trondheim kommune

Arbeidsgruppen ble oppløst fra og med 6.desember 2024.



Avtalestrukturen rundt Helseplattformen har 
allerede forpliktet kommunene i et samarbeid

Kommuneadvokaten



Dagens samarbeid

Kommuneadvokaten

• Trondheim kommune har etter forespørselen fra 
Samarbeidsrådet tatt en koordineringsrolle over tid

- finansieres med skjønnsmidler ut 2024. 

• Ingen formell overbygging, ingen samarbeidsavtale

• Vanskelig å fatte gode beslutninger basert på involvering fra 
deltakerkommunene



Hvorfor trenger vi et organisert 
samarbeid?

Kommuneadvokaten

• Kontinuerlig pågående prosesser der kommunene har behov for å 
koordinere seg – ha en stemme ut både mot HP og Helseforetakene.

• Behov for en organisasjon som sikrer involvering fra alle 
eierkommunene

• Behov for en organisasjon som kan ta informerte og gode 
beslutninger kjapt i enkeltsaker

• Behov for ny finansieringsmetode – til nå har Trondheim tatt mye av 
utgiftene og risikoen. 

• Bonus – mulighet for å utvikle en felles arena for utvikling av 
regionens helsetjenester



Alternativet hvor det er 34 kommuner som skal spille inn egne prioriteringer og ha direkte 
dialog med selskapet og felles beslutningsstruktur vil ikke kunne fungere i praksis

Kommuneadvokaten
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Kommuneadvokaten



Oppgavefellesskap - representantskap

Kommuneadvokaten

o Består av en politisk representant fra hver kommune – valgt av kommunestyret, varighet 
følger valgperioden

o Den foreslåtte samarbeidsavtalen legger opp til at representantskapet har følgende 
oppgaver:

 «Representantskapet skal:

 1) sørge for at oppgavefellesskapet til enhver tid har et fungerende styre.

 2) godkjenne årlig budsjett, årsregnskap og årsberetning i oppgavefellesskapet

 ….

 Representantskapet er i tillegg øverste klageorgan for alle klagesaker i 
oppgavefellesskapet.»

 (Dette gjelder kun vedtak som omhandler egen drift – personalforvaltning) 

o Samarbeidsavtalen bestemmer også at styret skal bestå av kommunedirektører – 
regioninndelt.



Hva skal det samarbeides om?

Kommuneadvokaten
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Oppgavefellesskapet 

Kommuneadvokaten

• Arena for felles læring og utvikling i hele regionen. Ikke bare knyttet 
til HP men også til utvikling av Helsetjenestene i kommunene. 

• Dersom HP endres/avvikles på et senere tidspunkt vil 
oppgavefellesskapet kunne jobbe for og ivareta eierkommunenes 
felles interesser.

• Restanser og forbedringer i kommunal løsning har i stor grad blitt 
satt på vent pga stor oppmerksomhet på sykehusenes 
problemstillinger både i media og på andre arenaer.

• Vi forventer at oppgavefellesskapet vil bidra til å sette kommunalt 
fokus på kartet

• Da må vi snakke med én kommunal stemme!



Viktige forutsetninger

Kommuneadvokaten

• Alle samarbeidende kommuner må vedta samme 
samarbeidsavtale og tilhørende kostnadsfordeling– uredigert!

• Forslag til vedtak tar derfor høyde for at alle kommuner tiltrer. 

• Dersom en kommune ikke vedtar/endrer må saken tas tilbake i 
sin helhet – krevende prosess



Konsekvens av ulike vedtak

Kommuneadvokaten



Vedlegg - kostnadsfordeling for 2025

Kommuneadvokaten



Vedlegg- forslag til regioninndeling ved oppstart

Kommuneadvokaten
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Kommuneadvokaten
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